
Nová éra sa začala písať v roku 
2014, kedy sa o slovo prihlásil 
Mládežnícky športový klub Se-
nec, na čelo ktorého sa postavil 
ako prezident Ľudovít Szabo. 
Obchodník telom aj dušou, so zá-
zemím v zahraničnej spoločnosti. 
Vráťme sa ale o pár rokov späť. 

Odchovanec futbalu v Senci 
si prešiel poctivo všetky mlá-
dežnícke kategórie od žiakov po 
juniorku. Futbal vystriedali pra-
covné povinnosti, rodina, pauzu 
od lopty ale dlho nevydržala. Do 
klubu, ktorý sa medzitým preme-
noval na ŠK SFM Senec, sa Sza-
bo vrátil v roku 1999 už v pozícii 
rodiča jedného z mládežníkov. 
Z vedúceho mužstva sa neskôr 
stal funkcionár, no keď prišlo k 
zániku klubu, v novom ŠK Senec 
už prešiel do najvyšších štruktúr 
riadenia ako manažér. 

„Aj s odstupom času môžem 
hodnotiť moje rozhodnutie odísť 
ako správne, fungovanie klubu 
malo ďaleko od ideálu, rovnaký 
názor zdieľali aj Dušan Badinský 
a Ivan Kolembus. V roku 2014 
sme založili nové občianske 
združenie MŠK Senec, kde som 
sa stal štatutárom aj preziden-
tom klubu,“ vracia sa Ľudovít 
Szabó v spomienkach desať 
rokov nazad. „Začínali sme s 
„odpadlíkmi“, ktorých nechcel 
ŠK Senec, do prvej sezóny sme 
išli s dvoma žiackymi družstva-
mi a spoločným dorastom, ktorý 

sme vytvorili s ŠK Igram,“ loví 
Ľ. Szabo v mysli ďalšie fakty. 
„Od ďalšie dva roky, v sezóne 
2016/17, sme prvýkrát prihlásili 
mužov, začínali sme v poslednej 
súťaži, ktorou bola vtedy šiesta 
liga. Ako išiel čas, svojou prácou 

sme získavali dôveru aj rešpekt a 
dnes môžeme povedať, že za de-
sať rokov sme vybudovali zdravý 
klub so štrnástimi tímami! Dnes 
máme „áčko“ v najvyššej regio-
nálnej súťaži, dva druholigové 
dorasty, štyri žiacke tímy nám 
hrajú v prvej lige, rovnako tak 
tri prípravky, no a svoj futbalový 
talent už cibria ďalšie deti v troch 
predprípravkách, pričom máme aj 
dievčenský tím,“ počíta prezident 
MŠK Senec hrdo všetky kategó-

Futbal v Senci za tých èosi viac ako sto rokov toho pre-
skákal ve3⁄4a. Skalní fanú�ikovia nostalgicky spomínajú 
na ví�azstvo v Slovenskom pohári èi najvy��iu sú�a�, 
zlaté èasy pri Slneèných jazerách s tritisíc divákmi 

v h3⁄4adisku neskôr vystriedali roky, kedy sa tu dospelý futbal nehral. 

PREDSTAVUJEME FUTBALOVÝ KLUB M�K SENEC

Senec sa vrátil s mláde�ou medzi elitu 

Martin Matúš,
šéftréner prípraviek
„V prípravkárskych kategóriách 
začíname od päťročných, kde to 
nie je vždy o futbale, ale snaží-
me sa deťom vštepovať radosť z 
pohybu, budovanie kamarátskych 
vzťahov a rešpektu jeden voči 
druhému. Následne prichádza 
zdravá súťaživosť a prirodzená 
emócia k futbalu. Deti prichádzajú 
a odchádzajú z tréningov nadšené 
a zvedavé, kedy ich čaká ďalšia 
dávka adrenalínu v podobe trénin-
gu. Tréningový proces má jasné 
pravidlá a určité nadväznosti. Ná-
roky na hráčov sa kladú podľa ich 
veku a výkonnosti, nesnažíme sa 
predbiehať dobu. Od detí očaká-
vame, aby si navzájom pomáhali, 
či už na ihrisku, ale aj mimo neho. 
Sledujeme ich správanie a zaují-
mame sa aj o školský prospech. 
Týmto sa ich snažíme motivovať 
na všetkých frontoch a rodičia 
sú nám za to vďační. Následne 
prichádza tá správna zábava v po-
dobe tréningu, kde všetci zabúda-

me na všetko ostatné a budujeme 
naše futbalové hviezdy. Trénerská 
základňa v kategóriách prípraviek 
v našom klube je najpočetnejšia, 
čo vyplýva z našej filozofie a 
určuje maximálne 10 až 12 detí 
na jedného trénera. Práve týmto 
docielime individuálny prístup ku 
každému hráčovi a jeho maximál-
nemu rozvoju. Taktiež kladieme 
nároky na trénerské vzdelanie a aj 
trénerov vedieme k napredovaniu 
pomocou trénerských licencií, 
školení a našich interných tréner-
ských schôdzí. Naše prípravky sa 
okrem riadených súťaží zúčastňu-
jú rôznych turnajov na Slovensku, 
ale aj v zahraničí. Už pravidelne 
sa konfrontujeme s tímami z Ma-
ďarska, Rakúska a predovšetkým 
z Čiech.“

Ladislav Talamon,
šéftréner žiakov
„Našim hráčom v žiackych kate-
góriách sa snažíme vytvoriť pod-
mienky, v ktorých sa budú cítiť 
hráči šťastne. Chceme, aby deti 
prichádzali na tréning s úsmevom 
a z tréningu odchádzali spokojné, 
aby bol pre nich každý tréning 
zábavou. Veríme, že každý hráč 
je jedinečný a zaslúži si osobitý 
prístup, čo nám umožňuje lepšie 
napĺňať ich potreby. Dôvera me-

dzi trénermi a hráčmi je základom 
prostredia, v ktorom dokážeme 
deti zlepšovať, motivovať a v 
neposlednom rade vychovávať. 
Našou odmenou bol v tejto sezóne 
postup do prvej žiackej ligy, ktorá 
do nášho regiónu jednoznačne 
patrí a iba potvrdil, že futbal tu 
má čoraz väčšie miesto. Prvá liga 
nám okrem atraktívnych súperov 
priniesla množstvo nových skúse-
ností a stále rastúci záujem okolia 
o náš klub, či už detí, rodičov 
alebo trénerov. Tvrdou prácou 
sa snažíme pretaviť tento úspech 
práve na to, aby sme v budúcnosti 
vychovali čo najviac futbalistov, 
ktorí si nájdu svoje uplatnenie v 
našom A-mužstve alebo v pro-
fesionálnom futbale. V žiackych 
kategóriách sa snažíme držať 
krok s poprednými klubmi na 
Slovensku. Vzhľadom na výborné 

tréningové podmienky a skvelý 
trénerský kolektív si myslím, že je 
otázkou času, kedy sa nám podarí 
zaradiť medzi obávané a ťažko 
poraziteľné mužstvá v najvyššej 
súťaži žiakov. Okrem hlavných 
trénerov a asistentov sa o hráčov 
starajú kondičný tréner, atletický 
tréner a dvaja tréneri brankárov. 
Neustály rast klubu potvrdilo aj 
založenie prvého žiackeho diev-
čenského tímu v histórii nášho 
klubu, na ktorý chceme budúcu 
sezónu nadviazať aj otvorením 
dorasteneckej kategórie dievčat.“

Patrik Szabo, 
šéftréner mládeže
„V MŠK Senec pôsobím od úpl-
ného začiatku, keď som bol jed-
ným z prvých troch trénerov v 
klube. Počas doterajšieho pôsobe-
nia som si prešiel každou vekovou 

kategóriou od prípraviek, žiakov 
a dorastencov. Momentálne som 
trénerom kategórie U10, kde 
máme hlavný cieľ, aby hráči mi-
lovali futbal, chodili na tréningy 
s radosťou a rovnakou emóciou 
aj odchádzali z tréningu a tešili 
sa na ďalší. V sezóne 2016/2017 
sme prihlásili do súťaže naše 
A-mužstvo, ktoré začalo svoju 
púť v najnižšej 6. lige ObFZ Bra-
tislava–mesto. Boli sme výborná 
partia hráčov a podarilo sa nám tri 
roky po sebe postúpiť do vyššej 
súťaže. V tomto období som bol 
najmladším hráčom tímu, po pár 
rokoch som dnes už ja ten naj-
starší. V tíme mám spoluhráčov, 
ktorých som v mládeži trénoval 
a verím, že v novej sezóne prídu 
ďalší, ktorí budú končiť v U19. 
Po postupe do tretej ligy mužov 
odišiel tréner a zároveň športový 

riaditeľ klubu Andrej Štellár, po 
ktorom som zdedil administratív-
nu prácu a vlastne ju vykonávam 
dodnes. Momentálne pôsobím už 
druhý rok aj v štruktúrach ObFZ 
Bratislava–vidiek ako sekretár a 
zároveň aj člen komisie mládeže 
a trénersko-metodickej komisie. 
Mám na starosť výbery hráčov z 
regiónu, mládežnícke turnaje či 
školské turnaje ako Mcdonald´s 
Cup a Školský pohár SFZ. Okrem 
tréningovej činnosti v klube sa 
venujeme aj športovej a pohy-
bovej príprave v školách. Denný 
rozvrh mám pestrý, niekedy to je 
už náročné, ale neberiem to ako 
prácu, ale ako poslanie a život bez 
futbalu by som si už nevedel pred-
staviť. Motivuje ma, že sa v klube 
každý rok posúvame. Ako tréneri 
sme dobrá partia a kolektív, o čom 
svedčí odmena za našu činnosť 
v podobe najlepšieho kolektívu, 
udelená mestom Senec na vyhlá-
sení Športovec roka mesta Senec 
za rok 2023. Verím, že sa nám za 
krátku dobu podarí vychovať aj 
hráčov do reprezentácie, veď po-
tenciál na to je a niekoľko hráčov, 
ktorí sú odchovanci zo Senca, 
pôsobia aj v slovenských akadé-
miách a verím, že by to mohli 
dotiahnuť aj ďalej za hranice.“

ŠTEVO KORMAN

Patrik Szabo: Verím, �e v Senci vychováme aj reprezentantov
Futbalové talenty v Senci majú pre 
zdokona3⁄4ovanie svojich zruèností 
vytvorené tie najlep�ie podmienky. 
Spokojnos� prezentuje aj trio 
mláde�níckych �éftrénerov M�K.  

rie s dôvetkom, že medzi priority 
patrí kvalita a vzdelanie trénerov. 
Klub má kompletnú štruktúru 
od riaditeľa cez športového ria-
diteľa, šéftrénerov jednotlivých 
mládežníckych sekcií, trénerov 
brankárov, kondičných trénerov 
aj masérov a fyzioterapeutov. 
Tajomstvom nie je ani rozpočet, 
ktorý v objeme 250-tisíc eur napĺ-
ňajú dotácie z mesta, samosprávy, 
členské príspevky rodičov, spon-
zori a vlastné prostriedky. Keď 
sa spýtame na najväčší úspech 
Szabovej dekády, odpovie bez 
váhania: „Ten sa nám podaril 
vlani, keď sme získali štatút 
Útvaru talentovanej mládeže 
a teda ak dovolíte, na rovnaký 
piedestál kladiem aj žiacku prvú 
ligu,“ usmieva sa všetkými mas-
ťami mazaný funkcionársky bard. 
Bez diskusie, Lajo Szabo vrátil 
futbalový Senec medzi elitu na 
Slovensku. 

Nateraz sa tento kúsok spája 
s mládežou, ale v dvadsaťtisíco-
vom mestečku sa logicky pýta 
republiková súťaž aj v kategórii 
dospelých. Takže? „Cieľom je 
výchova mládeže, priority sa ne-
menia, na druhej strane ak sa nám 
naše talenty podarí zapracovávať 
do prvého mužstva, je otázkou 
času, kedy začneme klopať na 
postupové brány. Naši fanúši-
kovia si zaslúžia vyššiu súťaž, 
ktorú chceme vybojovať aj hrať 
s našimi odchovancami,“ hovorí 
Szabo bez okolkov. Dodajme, 
že MŠK Senec, ktorý vedie ako 
tréner Ivan Vrabec, aktuálne oku-
puje pokojný stred IV. ligy Brati-
slavského futbalového zväzu. Na 
„áčko“ sa chodí pri Slnečné jaze-
rá v piatok o 18.30 h, modrobieli 

hrávajú pod umelým osvetlením 
a na zápasy chodieva päťsto až 
sedemsto divákov.  

V roku 2022 bol šéf futbalu v 
Senci Ľudovít Szabo zvolený do 
regionálnych štruktúr Bratislav-
ského futbalového zväzu ako člen 
Výkonného výboru za Oblastný 
futbalový zväz Bratislava-vidiek. 
Medzi plusy jeho funkcionárskej 
činnosti možno bezpochyby počí-
tať aj vybudovanie multifunkčnej 
nafukovacej športovej haly so 
zázemím. „Nie vždy je treba 
čakať na podporu samosprávy, v 
minulom roku sa nám podarilo 
skolaudovať halu, ktorá slúži na-
šim futbalistom aj hádzanárom a 
florbalistom. A momentálne sme 
v štádiu riešenia a vybudovania 
relaxačného a ozdravovacieho 
centra pre športovcov, ktoré 
bude slúžiť skvalitneniu výchovy 
našej mládeže,“ vyťahuje Szabo 
ďalší tromf. Esom v rukáve je 
ale mesto Senec. „Máme tu veľa 
rôznych športov aj klubov, každý 
si chceme logicky niečo uchmat-
núť zo spoločného koláča. Mesto 
sa snaží podporovať všetkých a 
aj naša spolupráca je adekvátna, 
mnohí zastupitelia chodia na naše 
mládežnícke zápasy, kde majú sy-
nov aj vnukov. Futbal je najmaso-
vejší šport na Slovensku, u nás v 
Senci logicky tiež, preto si náro-
kujeme väčší balík prostriedkov. 
Osobne kvitujem vznik nového 
ministerstva športu a cestovného 
ruchu, ktoré, dúfam, pomôže 
mestám a samosprávam finanč-
nými prostriedkami a dotáciami 
pre najmasovejšie športy,“ upiera 
prezident MŠK Senec Ľudovít 
Szabo optimisticky zrak na nový 
inštitút športovcov.

Tretia etapa bude o áèku
Meno Ivana Kolembusa je s 

futbalom v Senci spojené na via-
cerých úrovniach - hráè, tréner aj 
funkcionár. Obdobia, ktorými pre-
chádzal nový klub, zhrnul �porto-
vý riadite3⁄4 M�K Senec do etáp. 

�Do �áèka� Senca som pri-
�iel v roku 1983, keï som mal 
osemnás� rokov a odvtedy tu 
pôsobím s výnimkou dvoch rokov 
poèas základnej vojenskej slu�by 
v Hradci Králové,� vracia sa 
Ivan Kolembus v spomienkach 
�tyridsa� rokov spä�. Pri hráèskej 
kariére si ako uèite3⁄4 odkrútil desa� 
rokov v �portových triedach Z� 
Tajovského v Senci a popritom vy-
�tudoval najvy��iu trénerskú Euro 
PRO licenciu. Záver hráèskej 
kariéry dohral v rakúskom Kor-
neuburgu, kde vydr�al celú jednu 
dekádu. �Najkraj�ie obdobie som 
pre�il poèas dvadsiatich rokov 
v �K SFM Senec, kedy sa nám 
podarilo nám da� dokopy �iroké 
�portové zázemie a s odstupom 
èasu mô�em poveda�, �e spolu 
sme vytvorili nieèo, v èo nikto ne-
dúfal,� poukázal I. Kolembus na 
èasy zlatej éry futbalu pri Slneè-
ných jazerách a hneï menuje aj 
svojich mentorov: �Funkcionársky 
ma najviac ovplyvnili Jozef Fülöp, 
�tefan Mrva a Alexander Matlák.�

Pri �tarte novej éry, medzi pilie-
re ktorej patril aj Ivan Kolembus, 
si v M�K Senec urèili nieko3⁄4ko 
etáp dlhodobého rozvoja futbalu. 
�V tej prvej bola hlavným cie3⁄4om 
záchrana futbalu v Senci, potre-
bovali sme vytvori� hráèsku zá-
kladòu aj jednotlivé kategórie, èo 
sa nám vtedy podarilo aj za po-
moci mesta. V druhej etape sme 
stanovili cie3⁄4 získanie financií na 

stabilizáciu klubu, aby sme mohli 
zabezpeèi� organizáciu �portovej 
èinnosti a etablova� sa v �truktú-
rach Bratislavského futbalového 
zväzu a aj Slovenského futbalo-
vého zväzu. Výsledkom ná�ho 
sna�enia je �trnás� dru�stiev s I. 
�iackou a II. dorasteneckou ligou 
a mu�i hrajú najvy��iu regionálnu 
sú�a�. Èere�nièkou na pomy-
selnej torte je udelenie �tatútu 
Útvaru talentovanej mláde�e pre 
M�K Senec po desiatich rokoch 
sna�enia sa hráèov, trénerov a 
funkcionárov,� zhrnul Ivan Ko-
lembus dôle�ité mí3⁄4niky na ceste 
za re�tartom seneckého futbalu. 
Samozrejme, pridal aj ciele do 
najbli��ieho obdobia: �V nastáva-
júcej, tretej etape bude prioritou 
vytvorenie podmienok pre vy-
tvorenie postupu A-mu�stva so 
zapracovaním vlastných hráèov z 
dorastu do kádra. Organizaène 
potrebujeme posilni� aj zázemie 
klubu na v�etkých frontoch. No 
a samozrejme, naïalej budeme 
rozvíja� vz�ah klub - tréner - hráè 
- mesto - rodièia.�
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1⁄4udovít Szabo, prezident M�K Senec.

�portový riadite3⁄4 Ivan Kolembus.


